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Sag nr. 1 – Godkendelse af referat 
Fremlæggelse: CS 

 

Beslutningstema Godkendelse af referat 
 

Sagsfremstilling  
 

HB har afholdt møde den 15. marts 2024 

Bilag 
 

Bilag 1.1 HB-referat 15-03-2024 endelig 

Indstilling Referat godkendes af HB  
 

HB´s beslutning Godkendt 
 

              

Sag nr. 2 – Godkendelse af dagsorden 
Fremlæggelse: CS 

 

Beslutningstema Dagsordenen godkendes. 
 

Indstilling Dagsordenen godkendes af HB 
 

HB´s beslutning Godkendt 
 

      

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Sag nr. 3 – Konstituering af HB  
Fremlæggelse: Alle  

 

Tema Konstituering af HB og fordeling af opgaver 
 

Sagsfremstilling Efter hver ordinær HGF skal HB konstituere sig jf. forretningsordenen: ”På det 
første hovedbestyrelsesmøde efter hver Hovedgeneralforsamling i Dansk Forening 
for Rosport (DFfR) vælger hovedbestyrelsen en næstformand samt eliteansvarlig. 
Bortset fra særlige pligter og rettigheder, der udtrykkeligt er tillagt 
formand/næstformand og økonomiansvarlige har alle 
hovedbestyrelsesmedlemmer samme rettigheder, pligter og ansvar.  
På det konstituerende møde nedsætter hovedbestyrelsen udvalg og 
arbejdsgrupper, som den nye hovedbestyrelse måtte ønske.  
Hovedbestyrelsen vælger en eller flere kontaktperson(er) til alle udvalg.”  
 
Der vælges:  
• Næstformand  
• Eliteansvarlig/DRC-formand  
• Kontaktpersoner til udvalg 
 
Gert Kuhn Iversen blev på HGF valgt som ny økonomiansvarlig.  

Bilag Bilag 3.1 DFfR-Udvalg-Kontaktpersoner revideret 28. marts 2023 
 

Indstilling HB konstituerer sig 
 

HB´s beslutning MJH valgt som næstformand 
Valg af eliteansvarlig udsat til næste møde 
Kontaktpersoner fordelt 
 

 

Sag nr. 4 – Godkendelse af forretningsorden og mødeplan 
Fremlæggelse: Alle  

 

Tema Godkendelse af forretningsorden og mødeplan 
 

Sagsfremstilling Forretningsorden fremlægges efter hver ordinær HGF til godkendelse.  
 
Den er senest revideret af bestyrelsen 9. december 2021 og der er i 
forretningsordenen desuden henvist til bilag 4.2 om håndtering af sager i relation 
til etisk kodeks.   
 
Der fastlægges mødeplan for HB frem til næste ordinære HGF den 8. marts 2025. 
Det anbefales at der afholdes møde i juni, august, oktober, december og januar. 
Desuden er der møde 7. marts dagen før HGF.  
 
Award Night afholdes i KR. Dato ikke fastsat. 
 



Det årlige udvalgsseminar mellem HB og udvalg foreslås afholdt 7.-8. februar. 
 
Der er indkommet ansøgning fra Faaborg Roklub om at være vært for den officielle 
standerhejsning 2025 i forbindelse med klubbens 125-års jubilæum. 
 

Bilag Bilag 4.1 Forretningsorden 09-12-21 vedtaget (konsekvensrettet 04-02-22) 
Bilag 4.2 Håndtering af sager i relation til etisk kodeks 
 

Indstilling Forretningsorden godkendes og mødeplan fastlægges 
 

HB´s beslutning HB møder: 6/6, 29/8, 28/10, 9/12, 23/1 og 7/3. Udvalgsseminar 7.-8. februar. 
Award Night datoer 8. 22. el 23. november afhængigt at Protektors kalender.  
Forretningsorden godkendt, dog skal det præciseres i §3 at alle sager i FU kan 
hæves til HB, hvis et FU-medlem ønsker det.  
 

  

Sag nr. 5 – HB’s opgaver og repræsentationer 
Fremlæggelse: Alle  

 

Tema Fordeling af opgaver og repræsentationer 
 

Sagsfremstilling Oversigt over større opgaver gennemgås og opgaver fordeles samt 
repræsentationer fordeles. Fordeling som vedtaget sidste år vedhæftet.  
 

Bilag Bilag 5.1 HB-opgaver 2024-25 udkast 
Bilag 5.2 fordeling af DFfR repræsentationer 2023-24 
 

Indstilling Opgaver og repræsentationer fordeles 
 

HB´s beslutning Repræsentationer fordelt. Bilag opdateres. HB-opgaver udsat til næste møde. 
 

 

Sag nr. 6 – Økonomi 
Fremlæggelse: GI  

 

Tema Status på økonomi  
 

Sagsfremstilling Der gives på mødet en mundtlig orientering.  
 

Bilag Ingen  
 

Indstilling Drøftes  
 

HB´s beslutning Orientering givet 
 



Sag nr. 7 – Ansøgning Rosportens Fremme 
Fremlæggelse: BJ  

 

Tema Ansøgning til Fonden for Rosportens Fremme 
 

Sagsfremstilling 
Der er indkommet en ansøgning til dækning af omkostninger til DIFs 
diplomuddannelse. Ansøgning er oprindelig indsendt i 2023, men blev ikke 
behandlet pga. manglende midler i fonden.    

Udfra årets resultat i fonden er der frie midler til at dække omkostningen på kr. 
21.000.  

Bilag Bilag 7.1 Ansøgning om DIF diplomtræneruddannelse (lukket) 
Bilag 7.2 årsrapport 2023 Fonden til Rosportens Fremme 
 

Indstilling Ansøgning imødekommes 
 

HB´s beslutning Godkendt  
 

 

Sag nr. 8 – Forslag om styrkelse af Kommunikation 
Fremlæggelse: BJ  

 

Tema Forslag om styrkelse af kommunikation 
 

Sagsfremstilling Oprindeligt forslag fra MJH 
 
Efter vores udvalgsseminar har jeg tænkt meget over, hvordan vi kan komme bedre 
i mål med den måde eller mangel på samme vi formår at kommunikere på. Vi står 
over for et OL-år og har en gylden mulighed for at forsøge at komme bedre ud over 
rampen. For at vi skal kunne løse opgaven bedre, skal der tilføres nogle ressourcer, 
og dem har vi for nuværende ikke i budgettet. Der er ingen tvivl om, at det er et 
stort ønske fra hele rodanmark, at vi er mere offensive ift. at kommunikere og 
herunder udsende pressemeddeles, invitere pressen til pressemøder, afvikling af 
pressemøder, mere massivt tilstede på sociale medier mm. Mit forslag er, at vi i år 
tager 350.000 fra vores egenkapital og ansætter en i en 1-årig projektstilling på 30 
timer om ugen, og vi så efter et år evaluerer ordningen og om den gav noget ift. at 
understøtte vores nuværende strategi.  
For uddybning se bilag 8.1.  
 

Bilag Bilag 8.1 Supplerende bemærkninger fra BJ givet til FU (lukket) 
 

Indstilling Der afsættes en ramme på kr. 150.000 til at styrke nyhedsformidling 
 

HB´s beslutning Godkendt 
 



Sag nr. 9 – Onboard-Ombord  

      Fremlæggelse/BJ 

Tema Digitalisering – Ombord-/Onboard-app  

Sagsfremstilling DFfR har fået mulighed for at tilslutte sig en eksisterende app og 

digitaliseringsprojekt, som DIF har finansieret for Sejlunionen og Dansk Kano og 

Kajak. Hvert forbund har sin egen sektion i appen. Fællesprojektet kræver at DFfR 

skal oprette et grundlag selv for at kunne deltage. 

Appen vil fungere som en samlet platform for både klubberne og DFfR. I den 

nuværende situation har vi ikke et digitalt set-up at tilbyde vores klubber og 

medlemmer. Med appen kan vi sikre en samlet forankring, som vi kan forme i 

samarbejde med vores medlemsklubber. DFfR vil have ejerskab over appen 

sammen med Sejl og DKF. DFfR vil have ejerskab over vores egen sektion og vil 

kunne bestemme retningen og prisniveauet i samarbejde med klubberne. Appen vil 

være designet til at imødekomme behovene for klubber, individuelle medlemmer 

og kommende medlemmer specificeret i bilag.  

Vi anbefaler at deltage i projektet på grund af dets økonomiske og 

udviklingsmæssige fordele samt den forankring, det har opnået gennem 

samarbejdet med DIF, Sejl og DKF. At afvente deltagelse i et projekt som dette kan 

føre til betydeligt højere omkostninger. Desuden vil vi ikke have mulighed for at 

udvikle en tilsvarende app til sådanne omkostninger, hvis vi skulle stå for 

udviklingen selv (pt. har appen kostet 3-4 mio. kroner at udvikle for Sejlunionen).  

Vi ser et udviklingsperspektiv i app’en, som på sigt kan fremme en større 

sammenslutning på tværs af forbund, klubber og medlemmer, og bidrage til at give 

dem en dedikeret platform for roning, der kan fremme tilbud for både den 

nuværende og den kommende generation af roere.  

Appens funktioner (specificeret i bilag):  

- Medlemshåndtering og kontingentopkrævning + rykkerprocedure. 

Anbefalet Dankort pga. gebyromkostninger, men andre systemer som 

MobilePay, Clearhaus, og PBS vil kunne integreres dog mod højere gebyr. 

- Økonomistyring; e-conomics, Dinero.  

- Begivenheder  

- Nyheder  

- Hold/træning  

- Roture/Rokort 

- Dørstyring  

- Booking af lokale, fartøj, udstyr mm.  

- Kommunikation og chatfunktion.  

- Kort, vejr og mulighed for GPS tracker (ift. sikkerhed)  

Økonomi:  

- Pris for app og udvikling af nye elementer beskrevet i billede 250.000kr. 

eks. moms 



- Driftsomkostning på 6kr. pr. bruger pr. år, dog minimum 4000 brugere 

(24.000kr).  

- Mulighed for indtægt ved klubber  

- 5000kr. pr. klub for opstart 

Tidsforbrug:  

- Estimat 2-4 timer pr. uge for projektmedarbejder  

- Ledelsesressourcer ift. styregruppe til fællesprojekt  

Risiko:  

- Den økonomiske risiko forventes at være lav.  

- Forankret i flere forbund, hvor hvert forbund hæfter for egen sektion af 

appen.  

- Fælles udviklingsønsker skal der være enighed om.  

- Mulighed for at udvikle på tværs af forbund ift. de samme ønsker. 

- Større forankring og ressourcer i projektet.  

Bilag Bilag 9.1 DFfR - tilbud Ombord 

Bilag 9.2 Dansk forening for Rosport - digitalisering plan 

Bilag 9.3 PP-Ombordmøde-24042024SejlDKFDFfRDWVFZeaeyeDIF (002) (lukket) 

Bilag 9.4 Referat OMBORD Fælles projekt 24 april 2024 (lukket) 

 

Indstilling Anbefaling at DFfR fortsætter med at deltage i projektet  

HB´s beslutning Udsat 

 

Sag nr. 10 – Beslutninger vedr. udvalg 
Fremlæggelse: Alle  

 

Tema Opfølgning på udvalg samt forslag vedr. første hjælp 
 

Sagsfremstilling Følgende udvalg har eller vil få udfordringer med at besætte formandsposten. HB 
bør forholde sig til det fremadrettede omkring udvalgene. Det er ungdomsudvalg, 
ergometerudvalg og mastersudvalg.  
 
Så mangler der, som det eneste udvalg, et kommissorie for tur-og motionsudvalget. 
 
Lotte Madsen har desuden bedt om, at det fremover er obligatorisk ÅRLIGT 
førstehjælpskursus incl. hjertestarter kursus for ALLE landsholdstrænere (er 
fremsagt i Szeged af World Rowing). Måske sagen skal behandles af DRC/TJK. 
 
Henvendelse fra klubber vedr. udtagelse til junior EM.  
 

Bilag Ingen 
 

Indstilling Drøftes 



 

HB´s beslutning Udtagelse til EM U19: Sagen drøftet og HB vurderer, at beslutning om ikke at 
deltage i det forestående EM ikke er foreneligt med de vedtagne strategier. På den 
baggrund har HB ikke tillid til, at KU kan genoprette et tillidsfuldt samarbejde og 
kommunikation med klubberne.  
 
Vedr. førstehjælp henstilles det, at DRC behandler det.  
 
Formænd: Mangler en formand for ergometerudvalget. Andre udvalg drøftet.  
 
Rammer for udvalg vedtaget.  
 

 

Sag nr. 11 – Meddelelser sekretariatet  
Fremlæggelse: BJ  

 

Tema Oversigt over meddelelser 
 

Sagsfremstilling • Til orientering vedhæftet to ansøgninger indgivet til DIFs initiativpuljen. 
Den første for at styrke indsatsen for at få flere individuelle 
eRoningsmedlemmer. DIF har indkaldt til første fremlæggelse den 2. maj.  
Den anden ansøgning er lavet i samarbejde med andre forbund og DIF for 
at få skabt et bedre grundlag for at kunne arbejde med GDPR – både som 
forbund, men også så vi langt bedre end i dag, kan rådgive klubberne. 

• Der er fra DIF kommet svar på vores høringssvar omkring den økonomiske 
støttestruktur. DIF imødekommer os og laver en præcisering.  

• Status vedr. fondsbevilling til coastal 

• BJ afholdt det halvårlige statusmøde med DIF vedr. strategiaftalen. Samlet 
konklusion er: ”Forbundet leverer resultater på de strategiske 
fokusområder, og har fortsat politisk og administrativ stabilitet”. Se hele 
rapporten bilag 11.4 

• MUS-samtaler gennemført på sekretariatet. Mundtlig status gives på 
mødet. 

 

Bilag Bilag 11.1 Ansøgning DIF eRoning april 2024 (lukket) 
Bilag 11.2 Ansøgning DIF GDPR – fælles (lukket) 
Bilag 11.3 Svar på Høringssvar DIF - Dansk Forening for Rosport 
Bilag 11.4 Dansk Forening for Rosport - forår 2024 - status på strategispor (lukket) 
 

Indstilling Tages til efterretning 
 

HB´s beslutning Taget til efterretning 
 

 

 

 



Sag nr. 12 – Meddelelser udvalg 
Fremlæggelse: Alle  

 

Tema Diverse meddelelser fra udvalg 
 

Sagsfremstilling KU:  
Der har været afholdt raceweekend på Bagsværd Sø d.13-14 april. Efter en lidt 
blæsende lørdag, var man nødt til at korte distancerne ned søndag p.g.a. vind. Der 
var generelt god stemning og KU informerede roerne om sæsonens 
planer/muligheder. Roerne havde mulighed for at give deres mening til kende via 
et spørgeskema. 
Der har været afholdt Odense Langdistance. Vores bedste seniorer var ikke med. 
De var enten i træningslejr eller til EM i Ungarn. 
KU arbejder på at lave en U19 landsholdssamling i Sorø weekenden før NM i Sorø. 
 
Afholdt møde KU – HB 9. april – se bilag 12.1 
 
Dommer 
Fra dommersamlingen i Sorø Roklub søndag d. 14. april. 
Flemming G. kom ud i alle ”kroge” af dommergerningen i sin beretning og fortalte 
detaljeret om hvor og hvor mange regattaer, nationalt såvel som internationalt 
dommer-folket er repræsenteret ved. 
Det undrede dog dommerne, at KU har fravalgt dommere ved de nye race-
weekendstiltag, ligesom test regattaen ikke er i regattaplanen. 
  
Dommerne henstiller til at der på forbundsplan informeres om vigtigheden af hæle-
stropper og spidsbolde, gerne med blot en enkelt nævnelse i klubtræner A eller B 
materialet. Dette vel vidende at klubtrænere på modul A eller B 
formodentlig ikke har fokus på hælestropper eller spidsbolde. Hvis der etableres et 
kursus ”fast track til ungdomstrænere” så er det af stor vigtighed at der er fokus på 
ovennævnte der. 
 
Dommerne og ikke mindst Odense Roklub er triste over, at KU etablerer Race 
weekend på 2.000m inden Odense langstræk, og derved får landsholdet til at vælge 
Odense langstræk fra, så mener de (Odense) at regattaen vil miste sin tiltrækning. 
  
 Para 
Der har været afholdt teams møde i udvalget d. 15. april. 
Udvalget var meget glade for at være repræsenteret på HGF og mange kom hen og 
fik en snak. 
  
Det er åbenlyst for udvalget at mange klubber har brug for eller hjælp til at 
håndtere: 
-mange ”gamle” medlemmer som ikke burde ro 
-evt. en test til balance 
-håndtering af demente eller sen-hjerneskadede  
  
OBS: Kan forbundet/HB være behjælpelig med information/materiale så klubberne 
føler sig trygge i forhold til ovennævnte, vel vidende at genoptræning og 
vedligeholdelsestræning er godt for alle uanset handicap/funktionsnedsættelse. 



  
Middelfart Roklub og blinde/Fulgsangcenteret v. Fredericia afholder kom og prøv 
roning d. 11. maj. 
Mai-Britt Bille og undertegnede har et Teamsmøde med uddannelsesudvalget og 
Marianne d. 22.maj 
  
  
Regattakoordinerings udvalget 
 Vi har haft flere drøftelser angående HB´s ønske om at lade W8+ blive placeret, 
som næstsidste løb ved DM. 
(LMA) som vi af aftalt i HB så inviteres Mette B til et HB møde i nær fremtid hvor 
W8+ placeres i fremtiden (tidligst i 2025) 
  
DM-programmet 
Regattaudvalget vil fortsat kigge på, lave et oplæg til DM-programmet mhp. at lade 
løb udgå, som grundet alt for få deltagere bør sættes på pause. 
Vi vil desuden kigge på en mulig DM-regattaplan for et to dages arrangement, som 
også er blandt ønskerne hos HB. 
Her er der ikke tvivl om, at regattaarrangørerne udfordres af frivillige til to dage, set 
i forhold til en enkelt regattadag. Det er vores umiddelbare indtryk, at et set up 
over to dage kun kan finde sted, når DM afholdes på Bagsværd Sø. 
  
Brabrand Regattaen 
Det hænger ganske alvorligt med regattaens fremtid. Repræsentanten i 
regattaudvalget meddelte for et par måneder siden, at de ikke kunne løfte opgaven 
i år, og at han mest vil satse på sin egen klub i Holstebro. 
  
Holstebro-folket er også ude i problemer, hvor det forlyder, at regattaarrangørerne 
har trukket sig. 
  
Vi vil snarest forsøge at få dem i tale for at høre til, om de kommer videre med en 
regatta i Holstebro. 
  
Endelig drøfter vi et kommende set up mht. afslutningen af TU-Cuppen, som 
drukner i DM-programmet, hvor det er vigtigt, at vi fokuserer fuldt og helt på de 
unge, så deres afslutning på TU-cuppen får et mere festligt og særligt præg. - Som i 
øvrigt også tilgodeser rosportens sponsorer mere, end hidtidigt. 
  
Miljø 
Hother Hennings trak sit kandidatur fra bestyrelsesvalg ved årsmødet i 
Friluftsrådet, for at undgå, at der ikke kom nok stemmer til de blå forbunds øvrige 
kandidater. Hother blev valgt som 2. Suppleant. Næste år er der større mulighed 
fordi nogle falder for aldersgrænsen. 
DIF 
På DIFs årsmøde den 4/5 forventer vi at blive miljøcertificeret. Vores indsatser og 
mål er tidligere sendt til HB. 
Sikkerhed 
Formand for dommerudvalg og sekretariatsleder er tilmeldt et WR Safety Code 
kursus vedr krænkelser m.m. Kurset er gratis  
 

Bilag Bilag 12.1 Referat af møde mellem KU og HB 9. april 2024 endelig (lukket) 
 



Indstilling Drøftes 
 

HB´s beslutning Drøftet 
 

 

Sag nr. 13 – Orientering fra DRC 
Fremlæggelse: PR  

 

Tema Nyt fra DRC 
 

Sagsfremstilling I forbindelse med den sidste træningslejr op til OL kvallen vælger roerne 1 
aktivrepræsentant og 1 suppleant til DRC-bestyrelsen. 
I forbindelse med Copenhagen regatta bliver der valgt en kraftcenterrepræsentant 
og en klubrepræsentant (vælges normalt til Odense Langdistance). 
 

Bilag Intet 
 

Indstilling Tages til orientering 
 

HB´s beslutning Taget til orientering 
 

 

Sag nr. 14 – Eventuelt 
Fremlæggelse: Alle  

 

Tema Eventuelt 
 

Sagsfremstilling Ingen 
 

Bilag Ingen 
 

Indstilling Ingen 
 

HB´s beslutning Mette Bacher inviteres til næste HB-møde vedr. DM og placering af W8+ 
 

 


